
VIZITA  SĂRBĂTOREASCĂ  A
PATRIARHIEI LA ARMENI
Vizita  Patriarhiei  noastre  la  Patriarhia  Armeană  pentru
sărbătorirea laolaltă a Crăciunului și a Bobotezei, întorcând
vizita lor de la sărbătoarea noastră a Crăciunului, a avut loc
sâmbătă dimineața, pe 7/20 ianuarie 2018.

În  timpul  acestei  vizite,  Preafericirea  Sa  și  soborul  de
părinți  aghiotafiți  au  fost  primiți  de  Patriarhul  Armean
Manukian  Nourhan  și  de  Frăția  Armeană  din  Ierusalim.
Preafericitul Părinte al nostru și Patriarh al Ierusalimului
Teofil s-a adresat frăției armene, după cum urmează:

„Preafericirea voastră, Părinte Patriarh Nourhan,

Sfințiile Voastre,

Înălțimile Voastre,

Preaiubiti membri ai Frățiilor noastre,

Dragi Părinți,

Acum  când  sărbătoriți  Praznicul  Nașterii  Domnului  Iisus
Hristos, dorim să vă transmitem felicitările de Crăciun și de
Bobotează și ne amintim cuvintele frumoase ale uneia dintre
slujbele noastre de Crăciun:

Veselește-te Ierusalime,

 Și prăznuiți toți cei ce iubiți Sionul.

Astăzi s-a dezlegat legătura cea de multă vreme a osândirii
lui Adam.

Raiul nouă s-a deschis.

(Glasul al 4-lea de Ioan Monahul)
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Logosul Divin S-a întrupat într-un anumit loc și timp, chiar
în mijlocul nostru aici, în Țara Sfântă. Aici, deschiderea
Raiului  a  fost  anunțată  omenirii  în  Întruparea  Logosului
Divin. Aici, întâlnirea Divino-umană ne-a readus la relația
noastră dreaptă cu Dumnezeu și unii cu alții.

Noi, cărora Pronia Dumnezeiască ne-a încredințat ocrotirea și
slujirea Locurilor Sfinte, înțelegem acest lucru. La fel și
comunitățile  noastre,  care  au  trăit  aici  de-a  lungul
veacurilor. La fel și miile de pelerini care vin în acest Oraș
Sfânt  și  în  această  Țară  Sfântă   în  fiecare  lună  pentru
împrospătare duhovnicească.

Cunoaștem de multă vreme importanța acestui loc și cunoaștem,
de asemenea, importanța supremă a menținerii modelelor și a
punctelor  de  sprijin  care  susțin  comunitățile  noastre  și
prezența creștină în Țara Sfântă și în Orientul Mijlociu. Ne
bucurăm în acest anotimp de tot ceea ce am realizat împreună,
în  special  restaurarea  Ediculei  Sfinte,  și  așteptăm  cu
nerăbdare continuarea cooperării noastre în faza a doua a
renovării acelei părți a Bisericii Sfântului Mormânt de sub
Rotonda.

Lumea preia multă încurajare din aceste întreprinderi comune
și din unitatea noastră de scop, așa cum unitatea noastră de
scop în fața amenințărilor recente ale Status Quo-ului a fost
de cea mai mare importanță. După cum este bine cunoscut și,
așa cum am subliniat de nenumărate ori, Proiectul de lege
referitor la Pământurile Bisericilor și cazul Poarta Jaffa
reprezintă  adevărate  provocări  pentru  binele  comunităților
noastre și pentru peisajul multietnic, multicultural, multi-
religios al Ierusalimului și al Țării Sfinte. Aducând cazul
nostru  în  fața  comunității  internaționale,  am  văzut  cum
eforturile noastre comune și unite i-au afectat pe cei pe care
i-am vizitat și am fost profund încurajați de declarațiile lor
de sprijin pentru noi toți cei de aici, din Țara Sfântă.

Facem toate acestea nu doar de dragul Sfintelor Locuri ci și



pentru binele creștinilor și al prezenței lor în țara Nașterii
Domnului. Dorim să folosim ocazia acestor zile sfinte pentru a
ne exprima aprecierea față de Preafericirea Voastră și față de
toți Întâistătătorii Bisericilor pentru declarația recentă de
sprijin în abordarea provocărilor cu care ne confruntăm.

Fie  ca  nou  născutul  Hristos,  a  cărui  întrupare  face  ca
întreaga  făptură  să  se  bucure,  să  adâncească  legăturile
noastre și să ne dea harul pentru a ne continua eforturile
comune, atât în lucrarea noastră de menținere a Locurilor
Sfinte,  cât  și  în  apărarea  drepturilor  și  privilegiilor
noastre istorice consacrate în Status Quo. Respectul reciproc
este fundamental pentru coexistența noastră armonioasă și este
esențial pentru misiunea noastră aici.

Vă dorim, Preafericirea Voastră, un Crăciun binecuvântat și
cerem binecuvântarea lui Dumnezeu asupra Frăției voastre și
asupra comunității armene din Țara Sfântă.

Mulțumesc. ”

Patriarhul  armean  a  răspuns  cuvântării  Preafericirii  Sale,
exprimându-și  urările  pentru  un  An  Nou  2018  pașnic  și
cooperant.

Din partea Secretariatului-General


